
Natuurontwikkeling aan de kust van Muiden 
Ricardo van Dijk 8: Ellen de Bruin 

D e gemeenten Muiden en Amsterdam werken gezamenlijk aan een lokaal plan om de natuur 

te versterken. Het gaat hierbij over het gebied voor de kust van Muiden, ten noorden van het 
voormalige KNSF-terrein. Aanleiding voor deze natuurontwikkeling zijn de natuurcompense

rende maatregelen die dienen te worden uitgevoerd om de aanleg van IJburg mogelijk te maken. 

Het plan bestaat uit drie onderdelen: een luwtedam, een verondieping langs de dijk en een kreek in 
de landtong van - wat zij noemen - de Baai van Ballast. 

Met de aanleg van een luwtedam ontstaat een luw watergebied waar vogels kunnen eten en 

rusten. De verondieping voor de kust maakt de ontwikkeling van rietkragen mogelijk. Riet is goed 

als leefgebied voor vogels en andere dieren, zoals de Ringslang, en zuivert het water door slib op 

te vangen. 
De kreek verbindt de Baai van Ballast met het nieuwe luwtegebied. Hiermee wordt een groot na

tuurgebied gevormd wat aansluit op het ten westen gelegen natuurgebied de Diemer Vijfhoek. Het 

natuurplan heeft de bedoeling rekening te houden met de cultuurhistorische waarde van het 

kustgebied van Muiden en met de belangen van de waterrecreatie in en rond Muiden. 

Op 10 december 2008 bezochten wij een informatiebijeenkomst over dit natuurontwikkelingsplan 

in het gemeentehuis van Muiden. Van 16.00 tot 20.00 uur kon men binnenlopen om meer informa

tie te krijgen. Er stonden twee informatiepanelen; verder zijn we langdurig in gesprek geweest 
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met medewerkers van de provincie en van het betrokken projectbureau Natuurontwikkelingsfonds 
IJmeer (NOF-IJ). 

Na bestudering van de plannen lijkt er op dat natuurontwikkeling zich vooral richt op de mogelijk

heden om de natuur te beleven en niet op de natuur zélf. Natuur en recreatie worden vaak in één 

adem genoemd, maar kunnen conflicterende belangen hebben. Er worden geen duidelijke natuur

doelstellingen aan de projecten verbonden zoals behoud cq. vestiging van kwetsbare soorten zoals 

Bruine Kiekendief, Spotvogel, Braamsluiper, Baardman, Buidel mees, Wielewaal en Grote Karekiet. 

We spraken onze zorg uit over de toename van recreanten in het gebied. Nu al ontstaat, door de 

op de Vijfhoek aangelegde fiets- en wandelpaden, een grotere recreatiedruk, vaak gepaard gaande 

met loslopende honden. Wat voor invloed dat alles heeft op natuurwaarden, is niet duidelijk, maar 

wordt ook niet onderzocht. Een aantal kwetsbare soorten, waarvoor een lage recreatiedruk belang

rijk is, is reeds als broedvogel verdwenen uit de omgeving van de Vijfhoek. 

In een SOVON-rapport van 1997 werd al gesteld dat veel vogelsoorten, waaronder een aantal kriti

sche Rode Lijstsoorten, zowel op de Vijfhoek als in Polder IJdoorn en de Diemerzeedijk zich kunnen 

handhaven vanwege de slechte bereikbaarheid van deze gebieden en de daardoor resulterende 

rust. En met name die rust lijkt niet gegarandeerd te kunnen worden om waardevolle soorten als 

broedvogel in dit gebied te krijgen cq. te behouden. 

Wij zijn benieuwd wat deze natuurontwikkeling ons gaat brengen. 
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